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W środę, 26 czerwca na osiedlu 
Lipowiec wyburzono 50-metrowy 
komin. Od kilkunastu lat stał 
nieużywany, był pozostałością po starym 
tartaku. Konstrukcję zdetonowano za 
pomocą dynamitu. Komin, zamiast spaść 
na przygotowany plac zieleni, zawalił się 
w stronę placu budowy, na budujące się 
obok bloki. Nikomu nic się nie stało. 
Ludzie tłumnie zebrali się, by obejrzeć 
wysadzenie 50-metrowego komina w 
dzielnicy Lipowiec. Wielu mieszkańców 
pamięta go ze swoich najmłodszych lat. 
Zdania na temat zburzenia tego obiektu 
były podzielone -niektórzy uznawali 

go jako zabytek, inni popierali decyzję 
o wyburzeniu pozostałości po tartaku. 
Komin został wyburzony przy użyciu 
materiałów wybuchowych. Miał upaść w 
stronę pustego, specjalnie odgrodzonego 
od gapiów pola. Komin poleciał jednak w 
przeciwnym kierunku, na budujące się 
bloki. Na placu budowy został uszkodzony 
płot odgradzający teren, kontenery oraz 
materiały budowlane. Nikomu nic się nie 
stało. 
Nagranie z detonacji komina oraz więcej 
zdjęć można znaleźć na naszym portalu 
dziennikpowiatowy.pl.

Zuzanna Hanysz

Detonacja komina 
na Lipowcu. 
Zawalił się w 

stronę budujących 
się bloków

Biuro reklamy:
tel. 885 558 505
beata.perzanowska@powiatowy.eu 

REDAKCJA
“Przeglądu Powiatowego”
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Jest pan redaktorem naczelnym, 
współzałożycielem „Przeglądu 
Powiatowego”. Dlaczego powstała 
gazeta?
-Postanowiliśmy założyć gazetę z 
powodu buntu przeciwko temu, 
co widzieliśmy w samorządzie 
augustowskim. Ponad dwadzieścia 
lat temu uważaliśmy, że wiele rzeczy 
zmierza w złym kierunku, a dzięki 
gazecie będziemy mieli wpływ na 
rzeczywistość. Nie byliśmy jedyni, 
bo prób założenia gazet było kilka. 
Nam ta sztuka udała się jako jedynym 
i istniejemy na rynku od 1998 roku. 
Gdy byliśmy już nieco bardziej dojrzali 
uznaliśmy, że naszą misją nie jest 
naprawianie świata i już po 2-3 latach 
przyjęliśmy misję kronikarzy wydarzeń 
augustowskich. Mam nadzieję, że nasza 
gazeta spełniła jeszcze kilka innych 
funkcji. Jedną z nich jest pomoc w 
załatwianiu drobnych spraw zwykłych 
ludzi. Nazywamy to interwencją. Myślę, 
że gdyby nie „Przegląd Powiatowy”, 
przez te wszystkie lata ludzie mieliby 1 
procent informacji na temat tego, co się 
dzieje w mieście.

Początki pracy w redakcji 

HISTORIA, WYZWANIA I PRZYSZŁOŚĆ 
„PRZEGLĄDU POWIATOWEGO”

KRZYSZTOF PRZEKOP, REDAKTOR NACZELNY I WSPÓŁZAŁOŻYCIEL „PRZEGLĄDU POWIATOWEGO”, 
OPOWIADA O POCZĄTKACH GAZETY, TRUDNYCH MOMENTACH W JEJ HISTORII ORAZ O PLANACH NA 

PRZYSZŁOŚĆ W OBLICZU ZMIENIAJĄCEGO SIĘ KRAJOBRAZU MEDIALNEGO. PRZECZYTAJ, JAK LOKALNE 
MEDIUM PRZETRWAŁO PONAD DWIE DEKADY I JAKIE WYZWANIA STOJĄ PRZED NIM DZISIAJ.

wyglądały inaczej niż teraz.
-Z dzisiejszej perspektywy mogę 
powiedzieć, że na początku była 
całkiem fajna partyzantka. W 1998 
roku też były komputery, choć 
znacznie wolniejsze od współczesnych. 
Programy do składania i drukarnie 
były bardziej prymitywne, skład 
gazety był długi i żmudny. Gazeta 
musiała być nagrana na nośniki w 
postaci taśm magnetycznych, z którymi 
trzeba było jechać samochodem w 
nocy do drukarni w Białymstoku. Na 
miejscu zgrywano z taśm artykuły 
do systemu drukarskiego, robiono 
klisze, z których powstawały matryce 
zakładane do ogromnej drukarki 
wielkości dwóch stodół. Dopiero wtedy 
rozpoczynał się druk. Dziś wystarczy 
wysłać plik do drukarni, która w ciągu 
kilku minut drukuje gazetę. Kiedyś ta 
operacja zajmowała dobę. Poprzedni 
lokal redakcji znajdował się w tzw. 
Domku Napoleona, czyli pierwszym 
murowanym budynku w Augustowie, 
w którym mieścił się PEWEX. 

Ostatnie lata funkcjonowania gazety 
były bardzo trudne.
-Najbardziej bolesne były nieudane 

próby szantażu podjęte przez 
samorząd miejski. Kiedy nie 
przyniosły efektu, redakcję dotknął 
zorganizowany SLAPP. Wytoczono 
nam kilkanaście spraw sądowych 
prowadzonych głównie za pieniądze 
podatników. SLAPP jest zjawiskiem 
mającym zmusić dziennikarzy do 
zaprzestania krytyki i zniechęcić 
ich do patrzenia władzy na ręce. 
Takie działanie jest zakazane w 
prawodawstwie europejskim, w Polsce 
podjęto kroki na rzecz implementacji 
tych przepisów. Wolą rządzących 
krajem jest, by SLAPP był karany. 
Kolejna zmiana prawa dotyczy tego, że 
samorządy nie będą mogły wydawać 
swoich gazet. Urzędowe czasopismo 
jest wydawane w Augustowie za 
publiczne środki. Udaje niezależną 
prasę, a w rzeczywistości jest 
produktem marketingowym, którego 
celem jest przedstawianie działań 
władzy w superlatywach. Takie 
postępowanie jest nieetyczne. Trudno 
sobie wyobrazić, by burmistrz będący 
jednocześnie redaktorem naczelnym 
takiego pisma, był obiektywnym 
dziennikarzem. Periodyk burmistrza 
powinien być oznaczony jako biuletyn 

reklamowy, a nie informacyjny.

Jakie są plany na nadchodzącą 
przyszłość?
-Świat się zmienia. Spadek 
czytelnictwa prasy drukowanej jest 
zauważalny, a źródłem informacji 
staje się internet. Ludzie pragną 
multimediów, filmów, rolek. Naturalną 
konsekwencją jest to, że wydawnictwa 
drukowane będą znikały z rynku. 
Ilość punktów sprzedaży prasy 
w Augustowie zmniejszyła się 
kilkukrotnie na przestrzeni ostatnich 
lat. Musimy zmierzyć się z tym, 
że coraz trudniej jest zakupić 
gazetę, a liczba osób kupujących 
maleje. Zamierzamy w dalszym 
ciągu utrzymać wersję papierową 
Przeglądu. Zmieni się jednak format, 
papier i formuła wydawnicza. Pismo 
będzie obszerniejsze i stanie się 
miesięcznikiem. Codziennie będziemy 
gościć w domach Czytelników 
w formie elektronicznej jako 
dziennikpowiatowy.pl. Będzie więcej 
materiałów wideo. 
Widzimy rosnącą rolę sztucznej 
inteligencji. Od jakiegoś czasu w 
redakcji korzystamy z tego narzędzia. 
Podkreślam, jako narzędzia. Widzę, 
że sztuczna inteligencja masowo 
produkuje teksty w internecie, co 
może być fatalne w skutkach. Taki 

przekaz internetowy skupia się 
na emocjach i klikalności, a nie na 
rzetelnym informowaniu. Nasz portal 
dziennikpowiatowy.pl jest portalem 
informacyjnym, nie nastawiamy się na 
kreację emocji. 

Dziękuję za rozmowę.
Rozm. Bartosz Lipiński

Zamierzamy w dalszym ciągu 
utrzymać wersję papierową 
Przeglądu. Zmieni się jednak 
format, papier i formuła 
wydawnicza. Pismo będzie 
obszerniejsze i stanie się 
miesięcznikiem.

ROZMOWA Z KRZYSZTOFEM PRZEKOPEM, 
REDAKTOREM NACZELNYM „PRZEGLĄDU POWIATOWEGO”
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Balt-Yacht 
na Międzynarodowej Scenie

Balt-Yacht K.A. i B. Kozłowscy Sp.J to 
firma, która od lat buduje swoją pozycję 
jako lider w produkcji jachtów i łodzi 
rekreacyjnych. Dzięki zaangażowaniu 
pracowników i ich profesjonalizmowi, 
Balt-Yacht cieszy się uznaniem na 
globalnym rynku, uczestnicząc w 
międzynarodowych wystawach takich 
jak te w Wenecji, Southampton czy nad 
Jeziorem Balaton.

Jakość i Precyzja

Produkty Balt-Yacht wyróżniają 
się najwyższą jakością wykonania, 
innowacyjnymi technologiami i 

dbałością o każdy detal. Łodzie są 
piękne, funkcjonalne i bezpieczne, 
dzięki precyzyjnemu montażowi oraz 
staranności szkutników i stolarzy.

Wyróżnienia i Nagrody

Balt-Yacht zdobył wiele prestiżowych 
nagród:
•Balt 37 Grand: Gdynia Polboat Award 
2022 i nominacja do Best of Boats 2022.
•Navan C-30: nominacje do Best of 
Boats 2023 i premiera w Cannes.
•Ranking „Firmy Rodzinne” 2023 
organizowany przez magazyn Forbes.
•Nagroda Kronenberga za promocję 

województwa podlaskiego.
•Cormate T28: finalista Motorboat of 
the Year 2024.
•Balt 818 Titanium: nagroda “Boat of 
the Show: Inland” na targach BoatLife 
w Birmingham.

Sukces na Międzynarodowych 
Wystawach

Na wystawie Salone Nautico w Wenecji 
zaprezentowano Balt 37 Grand z 
nowym hydraulicznym napędem. 
Każda wystawa to okazja do pokazania 
nowości, wymiany doświadczeń i 
zdobywania nowych rynków. Produkty 

Balt-Yacht są doceniane przez 
ekspertów i miłośników jachtingu z 
całego świata.

Zachwyt Klientów

Klienci chwalą komfort i niezawodność 
łodzi. Przykładem jest klient z Niemiec, 
który od 2020 roku przepłynął 
SunCamperem 35 ponad 2500 godzin 
na terenie Polski, Niemiec, Belgii i 
Holandii. Wielu klientów z Anglii, 
Czech czy Turcji podkreśla, że jakość 
wykonania i komfort użytkowania 
łodzi Balt-Yacht przekraczają ich 
oczekiwania.

Balt-Yacht poszukuje 
montażystów, stolarzy, 
modelarzy oraz laminiarzy. 
Firma oferuje atrakcyjne 
warunki pracy, możliwość 
rozwoju zawodowego i pracę 
w dynamicznym, przyjaznym 
środowisku. Ponad 1/3 
pracowników jest z firmą od 
ponad 10 lat, a niektórzy od 
ponad 30 lat, co świadczy 
o stabilności i dobrych 
warunkach pracy w Balt-
Yacht.

Zgłoś Się Już Dziś!

Jeżeli chcesz dołączyć 
do zespołu Balt-Yacht, 
skontaktuj się:
•Osobiście: Żarnowo 
Pierwsze 9B, 16-300 
Augustów
•Telefonicznie: 87 643 18 00
•Mailowo: balt-yacht@post.pl
Dołącz do Balt-Yacht i 
bądź częścią sukcesu na 
międzynarodowej scenie!

Dołącz do Naszego Zespołu!
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Augustowscy radni dyskutowali o 
skardze na bezczynność burmistrza. 
Radnym referowała ją Sylwia 
Zajkowska, sekretarz miasta. 
-Skarżącym jest prezes 
augustowskiego Wodnego 
Ochotniczego Pogotowia Ratunkowego. 
Zarzut dotyczy braku otrzymania 
odpowiedzi na dwa pisma wysłane 
do burmistrza Augustowa z czerwca 
i września 2023 roku, dotyczące 
wsparcia finansowego na zakup 
silnika do łodzi -mówiła sekretarz 
miasta.
-Zgodnie z ustawą o 
bezpieczeństwie osób 
pływających, kąpiących 
się, uprawiających 
sport lub rekreację na 
obszarach wodnych, 
działalność podmiotów 
uprawnionych do 
ratownictwa jest 
dofinansowywana 
przez wojewodę. WOPR 
otrzymuje dotację 
na finansowanie 
swojej działalności. 
Ratownictwo wodne 
może być dofinansowywane przez 
jednostki samorządu terytorialnego, 
lecz musi to być przekazane w 
formie dotacji celowej. Jeżeli miałaby 
to być dotacja celowa, musiałaby 
zostać ujęta w budżecie i wymagane 
jest ogłoszenie konkursu ofert. W 
2023 roku nie było ujętych środków 
z przeznaczeniem na to zadanie 
-podkreśliła Zajkowska.
Kiedy wydawało się już, że skarga 
zostanie odrzucona i postulaty WOPR 
nie zostaną spełnione, skuteczną 
kontrę przeprowadzili radni Koalicji 
Obywatelskiej z Andrzejem Zarzeckim 

na czele.

Komentarz radnego i ratownika 
WOPR
-Podczas rozpatrywania skargi na 
działalność burmistrza udało nam 
się przeforsować temat związany 
ze zmianami w budżecie miasta. 
Wprowadziliśmy poprawkę, która 
daje możliwość dofinansowania 
oraz wsparcia działań ratownictwa 
wodnego. Kwota 30 tys. zł dla WOPR 
przeznaczona zostanie na pomoc w 

utrzymaniu gotowości 
sprzętu, którym ta 
jednostka dysponuje i 
wykonuje nim działania 
z zakresu ratownictwa 
wodnego. Jest to tym 
bardziej ważne, że 
jesteśmy u progu sezonu 
letniego i udało nam się 
podjąć tę decyzję niemal 
w ostatnim momencie, 
żeby już na początku 
sezonu organizacja 
ratownicza mogła 
skorzystać z takiego 
wsparcia i unowocześnić 

swój sprzęt ratowniczy -relacjonuje 
radny Andrzej Zarzecki.
-Istotnym jest też to, że nasza decyzja 
zapadła w przeddzień święta 
ratownika, obchodzonego od 1927 
roku. Jest to miły sygnał ze strony 
całej rady, bo wprawdzie inicjatywa ta 
wynikała z mojego wniosku, ale radni 
poparli ją jednomyślnie. Wszyscy 
samorządowcy dostrzegli wagę tego 
wsparcia. Dziękuję w imieniu własnym 
i całego klubu radnych KO -podkreśla 
A. Zarzecki.

Bartosz Lipiński

Augustowskie WOPR 
z dofinansowaniem

AUGUSTOWSKIE WODNE OCHOTNICZE POGOTOWIE RATUNKOWE 
ZAKUPI NOWY SILNIK DO ŁODZI. ZNALAZŁ SIĘ PRYWATNY 

SPONSOR, BĘDZIE TEŻ DOFINANSOWANIE 30 TYS. ZŁ Z BUDŻETU 
MIASTA. NIEOCENIONE ZASŁUGI W DOPROWADZENIU DO 

KONSENSUSU I WYPRACOWANIU TAK KORZYSTNEGO ROZWIĄZANIA 
MIAŁ ANDRZEJ ZARZECKI. JEST NIE TYLKO RADNYM, ALE TEŻ 

CZYNNYM RATOWNIKIEM WODNYM.

Kiedy wydawało 
się już, że skarga 
zostanie odrzucona i 
postulaty WOPR nie 
zostaną spełnione, 
skuteczną kontrę 
przeprowadzili radni 
Koalicji Obywatelskiej z 
Andrzejem Zarzeckim na 
czele.

Niedawne prace nie 
mają zatem związku z 
dokończeniem generalnego i 
potrzebnego remontu jednej 
z najpopularniejszych ulic w 
mieście, choć przeprowadzone 
działania mogą ułatwić taką 
przebudowę w przyszłości. 

Wprowadziliśmy 
poprawkę, która 
daje możliwość 
dofinansowania 
oraz wsparcia 
działań 
ratownictwa 
wodnego. 

W ubiegłym roku powiat augustowski 
przeprowadził kompleksowy remont 
ulicy Kościelnej na odcinku od ul. Ks. 
Skorupki do ul. Mickiewicza. Efekty 
spektakularnej modernizacji widoczne 
są gołym okiem. Natomiast odcinek 
przy kościele nie został przebudowany. 
Było to pokłosiem głośnego konfliktu 
z kasztanowcami w tle. Ostatnio 
mogliśmy zauważyć prace na tym 
odcinku. Dlaczego rozkopano część 
chodników? Skierowaliśmy pytania do 
Powiatowego Zarządu Dróg.

Przebudowa sieci energetycznej
-Prace dotyczyły wykonywanej 
na zlecenie PGE Dystrybucja 
S.A. przebudowy urządzeń 
sieci energetycznej nN 0,4kV 
z napowietrznej na doziemną. 
Inwestorem jest PGE Dystrybucja 
S.A., a wykonawcą zadania prywatna 
firma działająca na zlecenie PGE. 
Po zakończeniu prac chodnik został 
odtworzony do stanu poprzedniego. 
Koszt odtworzenia chodnika ponosi 
inwestor tj. PGE Dystrybucja S.A. Prace 
te, w przypadku realizacji remontu lub 
przebudowy tej części ulicy Kościelnej, 
umożliwią demontaż starych słupów 
energetycznych na których obecnie 
umieszczone są lampy oświetleniowe 
i wykonanie nowych lamp oświetlenia 
ulicznego -kompleksowej odpowiedzi 
na pytania od redakcji udzielił nam 
pracownik PZD w Augustowie.
Niedawne prace nie mają zatem 
związku z dokończeniem generalnego 
i potrzebnego remontu jednej z 

najpopularniejszych ulic w mieście, 
choć przeprowadzone działania 
mogą ułatwić taką przebudowę 
w przyszłości. Doziemna sieć 
energetyczna to wyznacznik 
współczesnych czasów. W ostatnich 
latach sporo dyskusji wzbudził fakt, 
że podczas modernizacji nieodległej 
ulicy Kilińskiego w Augustowie, 
pozostawiono słupy energetyczne 
wraz z tzw. zwisającymi kablami.

Bartosz Lipiński

Intensywne prace 
przy ulicy Kościelnej 

w Augustowie

MIESZKAŃCY AUGUSTOWA PRZEMIESZCZAJĄCY SIĘ ULICĄ 
KOŚCIELNĄ W AUGUSTOWIE ZAUWAŻYLI INTENSYWNE PRACE 

NIEOPODAL BAZYLIKI MNIEJSZEJ NAJŚWIĘTSZEGO SERCA 
JEZUSOWEGO. PRZEZ PEWIEN CZAS ROZKOPANE BYŁY M.IN. 

DUŻE FRAGMENTY CHODNIKA PRZY OGRODZENIU KOŚCIELNYM. 
CZY DZIAŁANIA MIAŁY JAKIKOLWIEK ZWIĄZEK Z PLANEM 

DOKOŃCZENIA REMONTU CAŁEJ REPREZENTATYWNEJ DROGI W 
CENTRUM MIASTA? ZAPYTALIŚMY PZD.
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Niewiele szpitali 
powiatowych w 

Polsce jest w 
tak korzystnym 

położeniu.

Pani dyrektor 
przejęła szpital w 
bardzo trudnym 
czasie, gdy groziła 
mu prywatyzacja 
i znajdował się 
w bardzo złej 
sytuacji finansowej. 
Placówka była 
zadłużona na kwotę 
wielu milionów 
złotych. 

Dariusz Szkiłądź pozytywnie 
recenzuje pracę Danuty Zawadzkiej na 
funkcji dyrektora SPZOZ.
-Uczestnicząc w posiedzeniu rady 
społecznej przy szpitalu dowiedziałem 
się, że pani Danuta Zawadzka złożyła 
rezygnację ze stanowiska dyrektora. 
Pani dyrektor przejęła szpital w 
bardzo trudnym czasie, gdy groziła mu 
prywatyzacja i znajdował się w bardzo 
złej sytuacji finansowej. Placówka była 
zadłużona na kwotę wielu milionów 
złotych. W pewnym momencie ze 
względu na niespełnione wymagania 
zlikwidowano Szpitalny Oddział 
Ratunkowy. Szpital podupadał, dlatego 
początki pracy pani dyrektor były nie 
do pozazdroszczenia. Rzeczywistość 
poprawiła się, kiedy urząd starosty 
objął pan Jarosław Szlaszyński 
-podkreśla Dariusz Szkiłądź.

Reaktywacja SOR-u przykładem 
sukcesu
-Dzięki panu Szlaszyńskiemu 
sytuacja szpitala zmieniła się 
diametralnie. Placówka zaczęła się 
powoli bilansować, czyli wychodzić 
z problemów finansowych. Trudne 
decyzje z ostatnich lat, związane z 
czasowym prowadzeniem szpitala 
COVID-owego doprowadziły do 
tego, że dzisiaj szpital jest wolny od 
wielomilionowych długów. Myślę, że 
jest niewiele szpitali powiatowych w 
Polsce w tak korzystnym położeniu. 
Przypomnę, że w ostatnich latach 
reaktywowaliśmy SOR oraz 
wybudowaliśmy przy szpitalu 
lądowisko dla śmigłowców pogotowia 

ratunkowego. Oddział SOR jest 
modernizowany dzięki pozyskanym 
przez nas 10 mln zł -komentuje 
Szkiłądź.
-Uważam, że wybrnęliśmy wzorcowo 
z okresu pandemii. Wielu ludzi 
chorujących na COVID, do których się 
zaliczam, zostało uratowanych. Była to 
na pewno duża zasługa pani dyrektor 
i organizacji pracy, życzę jej dużo 
zdrowia, pomyślności, dziękując za 
lata pracy -mówi Szkiłądź.
Nasz rozmówca uważa, iż nowy 
dyrektor szpitala będzie posiadał 
bardzo dobry grunt na starcie.
-Uważam, że kondycja szpitala 
powiatowego w Augustowie jest dobra 

Szpital musi wypracować 
nową markę

PO REZYGNACJI DANUTY ZAWADZKIEJ Z FUNKCJI DYREKTORA SZPITALA W AUGUSTOWIE 
POJAWIAJĄ SIĘ PYTANIA O PRZYSZŁOŚĆ TEJ PLACÓWKI. KONDYCJA NASZEGO SZPITALA 

POWIATOWEGO JEST DOBRA, PERSPEKTYWY NA PRZYSZŁOŚĆ SĄ BUDUJĄCE, A JEDNYM Z 
NAJWAŻNIEJSZYCH WYZWAŃ BĘDZIE WYPRACOWANIE DOBREJ MARKI AUGUSTOWSKIEGO SPZOZ. 

Kondycja szpitala 
powiatowego w 
Augustowie jest 
dobra.

i diametralnie różna od tej, która była 
kilkanaście lat temu. Dzięki dobrej 
współpracy poprzedniego zarządu 
powiatu z panią dyrektor, szpital nie 
ma dzisiaj długów wymagalnych, 
a jego sytuacja finansowa stała się 
pozytywna. Placówka ta została w 
ostatnich latach solidnie doposażona 
w najnowocześniejszy sprzęt i 
pod względem wyposażenia nie 
można mieć poważnych zastrzeżeń. 
Warunki lokalowe zostały przez nas 
przygotowane należycie do opieki 
medycznej. Natomiast augustowski 
szpital potrzebuje przede wszystkim 
marki, o co powinien postarać się 
nowy dyrektor. Przy wytężonej pracy 
lekarzy jest to możliwe do wykonania 
w najbliższych latach -informuje 
Dariusz Szkiłądź.

Bartosz Lipiński

PATRYK KARBOWSKI 
Z ŻARNOWA 
NAJPRZYSTOJNIEJSZYM 
POLAKIEM 2024 

Patryk Karbowski, urodzony 
w Żarnowie Drugim, 
obecnie mieszkający w 
Białymstoku, zdobył tytuł 
Najprzystojniejszego Polaka 
2024. Na co dzień pracuje jako 
Key Account Manager w firmie 
IT, a jego pasją są lata 80. i 90. 

Patryk Karbowski ma 27 lat i 
będzie reprezentować Polskę w 
konkursie Mister Supranational 
2024. O miano „najpiękniejszego 
mężczyzny świata” ubiegać się 
będzie 40 reprezentantów różnych 
krajów. Transmisja wydarzenia 
odbędzie się w czwartek 4 lipca 
o godzinie 20:00 w Polsacie. 
Trzymajmy kciuki za naszego 
krajana. 

Beata Perzanowska 
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Leszek Cieślik był wieloletnim 
burmistrzem Augustowa, posłem 
na Sejm RP, a aktualnie jest 
radnym i szefem augustowskich 
struktur Platformy Obywatelskiej. 
Podkreśla, że rolą mediów jest m.in. 
krytyczne spojrzenie na rządzących 
i inspirowanie do podjęcia lepszych 
działań.
Były burmistrz korzystał z uwag 
„Przeglądu Powiatowego” podczas 
sprawowania funkcji. Wystawia redakcji 
jedną z najwyższych ocen.
-Będąc burmistrzem zawsze 
traktowałem działalność mediów 
jako inspirację do lepszej pracy. Jeżeli 
pojawiła się jakaś krytyka, była dla 
mnie sygnałem do poprawy procesu 
zarządzania miastem. Nie patrzyłem 
i nie patrzę na media pod kątem ich 
właściciela, przychylności wobec mnie 
lub jej braku. To dotyczy też „Przeglądu 
Powiatowego”. Moją współpracę z 
państwa redakcją w pięciostopniowej 
skali oceniam na cztery z plusem -mówi 
Leszek Cieślik.
-Moje podejście do mediów jest bardzo 
zdrowe. Nigdy nie traktowałem żadnych 
mediów, jako swoich. Całkowicie obce 
jest mi to, co robiło np. PiS rządząc 
krajem, kiedy wbrew standardom 
demokracji dzieliło media na własne, 
hojnie wspierane i wrogie, które trzeba 
zniszczyć. Mieszkańcy Augustowa mają 
prawo do informacji przedstawionej w 
sposób możliwie obiektywny, rzetelny, 
bez nadmiernego przymilania się 
władzy, lecz też bez skrajności w drugą 
stronę -dodaje Cieślik.
-Kiedy byłem burmistrzem, „Przegląd 
Powiatowy” patrzył mi na ręce, bo 
od tego jest gazeta. Krytyczne oceny 
mojej pracy, czy jakiejkolwiek miejskiej 
instytucji, były mi bardzo przydatne, 

Spotkanie z okazji 
Ogólnopolskiego 
Dnia Diabetyków
Koło Miejskie Polskiego 
Stowarzyszenia Diabetyków 
w Augustowie w czwartek, 27 
czerwca pod wiatą Nadleśnictwa 
Augustów zorganizowało spotkanie 
z okazji Ogólnopolskiego Dnia 
Diabetyków. 
Koło Miejskie Polskiego 
Stowarzyszenia Diabetyków w 
Augustowie istnieje od 9 stycznia 2010 
roku. Prezeską tej organizacji od 7 
maja 2024 roku jest Alicja Bobran, a 
wiceprezeską Krystyna Frąckiewicz. 
Augustowskie koło liczy 32 osoby i 
spotyka się regularnie w pierwszy i 
trzeci czwartek każdego miesiąca. Do 
koła należą przede wszystkim osoby 
borykające się z cukrzycą, ale i też 
sympatycy augustowskiej organizacji. 
W tym roku do koła w Augustowie 
wstąpiło aż 18 osób. Czwartkowe 
spotkanie odbyło się w siedzibie 
Nadleśnictwa Augustów, a dokładnie 
pod drewnianą wiatą. Specjalnym 
gościem spotkania był leśnik Karol 
Chodkiewicz, który przybliżył 
zebranym swoją pracę i historię 
augustowskiego nadleśnictwa. 

Beata Perzanowska  

PODZIĘKOWANIE, 
ALE NIE POŻEGNANIE
Dziękuję Redakcji Przeglądu 
Powiatowego za 26 lat pracy 
dla mieszkańców Augustowa 
i Powiatu Augustowskiego 
oraz diaspory augustowskiej 
rozrzuconej po świecie. Żegnamy 
cotygodniowy Przegląd z żalem 
i choć rozumiemy nowe czasy, 
to wcale nie wszystkie zmiany 
nas cieszą. Informacja nabiera 
coraz większego znaczenia, 
lecz niestety rośnie także w siłę 
dezinformacja i wszelkiego rodzaju 
manipulacje. Dzięki naszej lokalnej 
gazecie staliśmy się bardziej 
świadomymi obywatelami, choć 
nie znaczy, że jest nam od tego 
lepiej. Poznaliśmy bliżej problemy 
miasta i powiatu oraz ludzi, których 
nigdy nie poznalibyśmy, choć 
mieszkają obok nas. Przez 26 lat 
wielu mieszkańców skorzystało 
z gościnnych łamów PP, by wziąć 
udział w debacie o sprawach 
publicznych. Przegląd Powiatowy 
to była gazeta Redakcji, lecz także 
mieszkańców-współautorów 
gazety. Dziękujemy Redakcji za 
płomyk nadziei, że w innej formie 
i odmiennej formule będzie 
kontynuowała swoją niewdzięczną 
pracę. Wierni Czytelnicy czekają. 

Klub Augustowiaków w 
Warszawie 

Bogdan Falicki 

gdyż osoba zarządzająca nie zawsze 
wszystko dostrzega. Przy burmistrzu 
bądź prezesie spółki zawsze tworzy 
się tzw. szklana kopuła, przez którą 
docierają jedynie dobre informacje. 
Media są stróżem i wentylem 
bezpieczeństwa, bez których jest trudno 
-mówi radny.

Redakcja wspiera słuszne inicjatywy
Cieślik wspomina, że redakcja 
wspierała działalność na rzecz 
wyprowadzenia TIR-ów z miasta.
-Trudno wskazać najważniejsze 
wydarzenie związane z państwa gazetą, 
bo było ich naprawdę dużo. Dla mnie 
szczególnie istotne były informacje 
i komentarze związane z walką o 
budowę obwodnicy Augustowa, którą 
dzięki moim staraniom wybudowano 
blisko dziesięć lat temu. Z tą sprawą 
wiązało się wyprowadzenie ruchu 
ciężkiego z miasta i głośny temat Doliny 
Rospudy, o której o dziwo często mówiły 
osoby niezwiązane z tutejszym terenem. 
„Przegląd Powiatowy” wspierał 

„Przegląd Powiatowy” 
daje mi inspirację

W okresie piastowania 
przeze mnie stanowiska 
burmistrza internet był 
na całkowicie innym 
poziomie niż jest 
dzisiaj. 

Dla mnie szczególnie 
istotne były informacje 
i komentarze związane 
z walką o budowę 
obwodnicy Augustowa, 
którą dzięki moim 
staraniom wybudowano 
blisko dziesięć lat temu. 

nasze działania w sprawie powstania 
obwodnicy. Inne media również, 
chociaż niektóre miały zupełnie 
odrębny od naszego punkt widzenia, 
jednak nikt się o to nie obrażał 
-podkreśla były burmistrz.
-Za czasów moich kadencji bardzo 
dużo działo się w Augustowie, czego 
aktualnie może trochę brakować. Dla 
przykładu podam program wymiany 
młodzieży z miast partnerskich. Do 
naszego miasta przyjeżdżały grupy 
dzieci z Włoch z rodzinami, cały 
Rynek Zygmunta Augusta stawał się 
międzynarodową przystanią. Doceniam 
fakt, że „Przegląd” relacjonował te 
wizyty. Bardzo ważne dla mnie, jako 
burmistrza, były relacje z bieżących 
działań, jak choćby z wykonywania 
budżetu miasta, realizowanych 
inicjatyw i podejmowanych uchwał na 
sesjach. Cenię również fakt, że podobną 
działalność prowadzicie obecnie 
-twierdzi Cieślik.
-W okresie piastowania przeze mnie 
stanowiska burmistrza internet był 
na całkowicie innym poziomie niż 
jest dzisiaj. Jeszcze teraz spotykam 
się z pytaniami i pretensjami, że nie 
chwaliłem się na Facebooku działaniem, 
osiągnięciami. Muszę przypomnieć, 
że nie miałem tej możliwości i dopiero 
moi następcy mogli korzystać z takiego 
przywileju. Media społecznościowe 
dopiero raczkowały, później nastąpił 
znaczący rozwój internetu czy telefonii 
komórkowej. Obecnie jest tak dużo 
informacji, ale również bełkotu, że 
mieszkańcy są dezinformowani. Tym 
bardziej rola „Przeglądu Powiatowego” 
i portalu dziennikpowiatowy.pl jest 
wartościowa -podsumowuje były 
burmistrz.

Bartosz Lipiński
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Lato na rowerze

Lato to idealny czas na rowerowe 
przygody, a Polska oferuje niezliczone 
możliwości dla miłośników dwóch 
kółek. Od malowniczych ścieżek 
nadmorskich, przez urokliwe trasy 
w cudownych polskich lasach, aż po 
zielone szlaki wzdłuż rzek i jezior 
– każdy znajdzie tu coś dla siebie. 
Przygotujcie się na niezapomniane 
krajobrazy, wyjątkowe atrakcje i 
mnóstwo radości z jazdy! 
W szczególności chcielibyśmy Wam 
polecić cudowne Podlasie. Ta kraina 
pełna dzikiej przyrody i kulturowego 
bogactwa, oferuje wyjątkową 

przygodę dla miłośników dwóch 
kółek.  Podlaski Szlak Bociani to 
najdłuższy oznakowany szlak rowerowy 
w województwie podlaskim, 
liczący aż 412 km. Trasa prowadzi 
zarówno asfaltowymi drogami, jak i 
nieutwardzonymi ścieżkami. Szlak 
rozpoczyna się w centrum Białowieży 
a kończy w Stańczykach na skraju 
Suwalszczyzny i biegnie aż przez 
cztery parki narodowe – Białowieski, 
Narwiański, Biebrzański i Wigierski. 
A bociany to nieodłączny element 
krajobrazu Podlasia. Podążając 
Podlaskim Szlakiem Bocianim, 

można spotkać ich gniazda niemal w 
każdej mijanej wsi. Charakterystyczny 
klekot tych ptaków szybko staje się 
codziennym elementem wyprawy, 
a tablice informacyjne na trasie 
przybliżą życie i zwyczaje tych 
ptaków. Szlak to nie tylko piękne 
widoki i kontakt z naturą. Znajdziecie 
tam  wiele ciekawych miejsc, które 
warto odwiedzić: Kraina Otwartych 
Okiennic, Kanał Augustowski, 
drewniane cerkwie i kościoły czy 
wieże widokowe – doskonałe miejsca 

do obserwacji ptaków i podziwiania 
rozległych krajobrazów.
Szlak skierowany jest do 
każdego turysty rowerowego 
– od rodzin z dziećmi, przez 
seniorów, po początkujących i 
średniozaawansowanych rowerzystów. 
To doskonała propozycja na 
tygodniowy urlop lub krótszy 
odpoczynek w otoczeniu naturalnego 
piękna i bogactwa kultury tego 
wyjątkowego regionu Polski!
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Jednym z wiernych czytelników 
„Przeglądu” jest Dariusz Szkiłądź, który 
w poprzedniej kadencji samorządu 
piastował funkcję wicestarosty. 
Podzielił się swoimi przemyśleniami.
-Moja współpraca z „Przeglądem 
Powiatowym” trwa od początku 
jego istnienia, kiedy byłem jeszcze 
dyrektorem Szkoły Podstawowej 
nr 3 w Augustowie. Jest to gazeta 
ciesząca się dużym zainteresowaniem 
mieszkańców. Uważam, że takie 
czasopismo powinno funkcjonować, 
gdyż w Augustowie i 
powiecie augustowskim 
mieszka ponad 
60 tysięcy ludzi i 
mieszkańcy powinni 
otrzymywać bieżącą 
informację. Oczywiście 
dziś największą 
popularnością cieszy 
się internet, ale ja i wiele 
osób mamy sentyment 
do gazety papierowej, 
dlatego bardzo chętnie 
sięgam po państwa 
tygodnik -argumentuje 
Dariusz Szkiłądź.

Redakcja gazety jest bardzo dobra
-Często gościłem i nadal goszczę na 
łamach tej gazety. Dzięki temu mogłem 
informować czytelników o sytuacji w 
szkole, później w wydziale edukacji i 
sportu urzędu miasta, a w ostatnich 
latach w starostwie powiatowym. To 
doskonała okazja do prowadzenia 
polemiki. Uważam, iż redakcja jest 
bardzo dobra i zgrana. Bardzo miło 
współpracuje mi się z redaktorami 
„Przeglądu”, których pragnę 
serdecznie pozdrowić -mówi były 
wicestarosta augustowski.

Zapytaliśmy Dariusza Szkiłądzia, co 
szczególnie zapadło w jego pamięci 
z działalności gazety. Nasz rozmówca 
twierdzi, że wyjątkowa była m.in. 
batalia o zachowanie szpitala w 
Augustowie.
-Pamiętam czasy, gdy nie było 
transmisji internetowych z sesji 
rady powiatu i jedynym źródłem 
informowania mieszkańców o 
podejmowanych przedsięwzięciach i 
problemach był „Przegląd Powiatowy”. 
Było mnóstwo ciekawych wydarzeń, 

które zapadły mi w 
pamięci, m.in. batalia 
o szpital powiatowy 
i gorące dyskusje 
na ten temat, gdy na 
sesjach interweniowała 
policja. Dzięki radnym, 
do których również 
należałem, nasz szpital 
został uratowany przed 
prywatyzacją. Dużą rolę 
odegrał wtedy nieżyjący 
już ksiądz prałat Jan 
Wróblewski. Swego 
czasu przybył na sesję 
rady i wsparł stanowisko 

radnych, którzy nie chcieli wyrazić 
zgody na prywatyzację szpitala. 
„Przegląd” informował mieszkańców 
o tych jakże ważnych wydarzeniach 
i mam nadzieję na dalszą owocną 
działalność tego czasopisma 
-wspomina Szkiłądź.
Nasz rozmówca z zadowoleniem 
przyjmuje fakt, że „Przegląd” 
przekształca się w miesięcznik, a 
mieszkańcy cały czas otrzymują 
bieżącą informację na portalu 
dziennikpowiatowy.pl.

Bartosz Lipiński

Jestem zwolennikiem 
papierowej prasy

DARIUSZ SZKIŁĄDŹ BYŁ WIELOLETNIM DYREKTOREM SZKOŁY 
PODSTAWOWEJ NR 3 W AUGUSTOWIE, KIEROWNIKIEM WYDZIAŁU 

EDUKACJI I SPORTU W URZĘDZIE MIASTA, A W OSTATNIEJ KADENCJI 
PEŁNIŁ FUNKCJĘ WICESTAROSTY AUGUSTOWSKIEGO. SZKIŁĄDŹ 
PODKREŚLA, ŻE WSPÓŁPRACA Z „PRZEGLĄDEM POWIATOWYM” 

UKŁADA MU SIĘ BARDZO DOBRZE I LICZY NA JEJ KONTYNUACJĘ.

Nasz rozmówca z 
zadowoleniem przyjmuje 
fakt, że „Przegląd” 
przekształca się 
w miesięcznik, a 
mieszkańcy cały czas 
otrzymują bieżącą 
informację na portalu 
dziennikpowiatowy.pl.

„Przegląd” spełnia rolę 
niezależnych mediów. Jest to 
też rodzaj kontroli w postaci 
niezależnego dziennikarstwa. 

Takie miasto 
jak Augustów 
musi posiadać 
niezależną gazetę

Relacje Wojciecha Walulika z 
„Przeglądem” są pozytywne. 
Były burmistrz rozumie, że rolą 
dziennikarzy nie jest poklepywanie po 
plecach rządzących, ale bezustanne 
patrzenie im na ręce.
-Istnienie „Przeglądu Powiatowego” 
jest wartością dodaną dla Augustowa, 
bardzo pozytywnie oceniam naszą 
współpracę. Pamiętam do dziś mój 
debiut na łamach tego wydawnictwa. 
Był to artykuł dotyczący kajakarstwa. 
„Przegląd” od zawsze przedstawia 
wszystkie wydarzenia i bolączki 
naszego miasta, omawia dotykające 
nas problemy. Jest to gazeta dla 
mieszkańców -mówi Wojciech Walulik, 
były burmistrz Augustowa.
-Jako były burmistrz, były dyrektor 
liceum, wieloletni radny miejski i 
czytelnik bardzo dobrze postrzegam 
działania „Przeglądu Powiatowego” 
i informowanie społeczeństwa 
o bieżącej sytuacji miasta. 
Gazeta stanowi ciekawe forum 
dyskusyjne. Mam świadomość, że 
internet wypiera gazety i nawet 
ogólnopolskie czasopisma borykają 
się z problemami. Ale mimo tych 
wszystkich kłopotów działalność 
państwa czasopisma jest potrzebna 
-uważa Wojciech Walulik.

„Przegląd Powiatowy” głosem 
opiniotwórczym
-Gdy byłem burmistrzem Augustowa 
„Przegląd Powiatowy” był chętnie 
czytaną gazetą, mającą głos 
opiniotwórczy. Kupowała ją także 
moja śp. mama. Gazeta nie jest tylko 
po to, aby chwalić urzędującego 
burmistrza czy starostę, ale również 
wytykać ich błędy. „Przegląd” spełnia 
rolę niezależnych mediów. Jest to też 
rodzaj kontroli w postaci niezależnego 

dziennikarstwa. Bez państwa 
gazety zabrakłoby przeciwwagi i 
pojawiłby się jednostronny przekaz. 
Uświadamianie mieszkańców o 
otaczającej nas rzeczywistości 
jest bardzo cenne. Generalnym 
problemem jest to, że ludzie mało 
interesują się życiem publicznym 
państwa i miasta -relacjonuje 
burmistrz Augustowa w latach 2014-
2018.
-O „Przeglądzie Powiatowym” mogę 
mówić w samych superlatywach 
-puentuje Walulik.
Przypomnijmy, że „Przegląd” nie znika 
z rynku. Zmienia się jego formuła. 
Odtąd będzie ukazywał się w formie 
miesięcznika, a bieżące informacje 
codziennie  pojawiają się na portalu 
dziennikpowiatowy.pl.

Bartosz Lipiński

„Przegląd Powiatowy” 
jest wartością dodaną

WOJCIECH WALULIK BYŁ BURMISTRZEM AUGUSTOWA W LATACH 
2014-2018. PEŁNIŁ TEŻ FUNKCJĘ DYREKTORA II LO, PRZEZ 
WIELE LAT ZASIADAŁ W RADZIE MIEJSKIEJ. JEST WIERNYM 
CZYTELNIKIEM „PRZEGLĄDU POWIATOWEGO”. TWIERDZI, ŻE 

O DZIAŁANIACH NASZEJ REDAKCJI MOŻE WYPOWIADAĆ SIĘ W 
SAMYCH SUPERLATYWACH.
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Przewodniczący rady otrzymywał 
poprzednio 2.500 zł, aktualnie 2.705 
zł. Wiceprzewodniczący rady miał 
stawkę 1.300 zł, po zmianie aż 2.104 
zł. Nieetatowy członek zarządu 
otrzymywał wcześniej 2.200 zł, a 
obecnie 2.705 zł. Przewodniczący 
komisji dostawał 1.200 zł, teraz 
otrzyma 2.014 zł. Dieta pozostałych 
radnych wynosiła 1.000 zł, zaś po 
zmianie spadła do 511 zł. Nowością 
jest stawka wiceprzewodniczącego 
komisji, która wyniesie 1.503 zł. Radni 
opozycyjni są skonsternowani.
-Jestem w radzie od osiemnastu 
lat, ale tak instrumentalnego 
potraktowania radnych nie było nigdy. 
Obniżyliście stawkę dla szeregowych 
radnych do 511 zł, „zachęcając” do 
efektywnej pracy. Ale w sposób 
wyjątkowy uprzywilejowaliście 
wiceprzewodniczących rady, dając 
im osiemset złotych podwyżki. 
Czym się zasłużyli? W poprzednich 
kadencjach zdarzyło się chyba raz, 
że wiceprzewodniczący podjął 
aktywność na sesji  -stwierdził Dariusz 
Szkiłądź.

Podwyżka dla funkcyjnych
-2.104 zł dla wiceprzewodniczących 
za robienie tła przewodniczącemu 
to przesada. Żeby zarobić takie 
pieniądze, ludzie muszą się naprawdę 
napracować. Jest to żenujące 
rozdawnictwo. Już 1.300 zł to było za 
dużo, a nowa stawka jest kosmiczna. 

Podwyżki i 
obniżki diety 

radnych
LEDWO ROZPOCZĘŁA SIĘ NOWA KADENCJA RADY POWIATU 

AUGUSTOWSKIEGO, A JUŻ POJAWIŁY SIĘ ZGRZYTY I UTARCZKI. 
PODCZAS OSTATNIEJ SESJI RZĄDZĄCA WIĘKSZOŚĆ PODJĘŁA 
UCHWAŁĘ O NOWYCH STAWKACH DIET. OGROMNĄ PODWYŻKĘ 

DOSTALI WICEPRZEWODNICZĄCY RADY.

Bardzo proszę wstrzymać się z 
rozdawnictwem i pomyśleć, że „800 
Plus” dla wiceprzewodniczących 
nie może być wynagrodzeniem 
za siedzenie przez nich w tle 
-komentowała Wiesława Chrulska.

Skąd wzięła się inicjatywa zmiany 
wysokości diet? 
Radni opozycji odmówili udziału 
w komisjach rewizyjnej, a także 
skarg, wniosków i petycji. Są to 
komisje, które muszą być powołane 
obowiązkowo. Bez radnych opozycji 
nie ma możliwości prawidłowego 
ukształtowania ich składu i nie 
mogą one normalnie funkcjonować. 
Podwyżka diet miała, w zamyśle 
rządzących, skłonić opozycję do 
zmiany stanowiska.  Mówiła o tym 
Alicja Dobrowolska, przedstawicielka 
zarządu powiatu. 
-Po Augustowie krążyła plotka o 
destrukcji komisji rewizyjnej oraz 
skarg, wniosków i petycji. Mieszkańcy 
ocenią, czy zmiana wysokości diet 
była zasadna, bo tym chcieliśmy 
państwa zachęcić do pracy  
-stwierdziła Dobrowolska.

Rządzący postanowili o powołaniu 
komisji statutowej, która zajmie się 
rozwiązaniem problemu.

Bartosz Lipiński

24 czerwca strażacy z Augustowa 
i pobliskich gmin uczestniczyli 
w gaszeniu dwóch pożarów 
-w Starym Rogożynie oraz 
Mogilnicach. Budynki zostały 
dotkliwie uszkodzone, jednak 
nikomu nic się nie stało.
24 czerwca, po godzinie 2100 do 
strażakow wpłynęło zgłoszenie o 
pożarze budynku mieszkalnego 
w Starym Rogożynie, gm. Lipsk. 
Strażacy stwierdzili pożar kuchni 
w drewnianym budynku oraz 
oznaki pożaru na nieużytkowanym 
poddaszu. Z kuchni wyniesiono 
i schłodzono dwie butle z gazem 
propan-butan. Właściciel budynku 
nie odniósł obrażeń, ewakuował się 
przed przyjazdem straży. Budynek nie 
nadaje się do zamieszkania, właściciel 
znalazł schronienie u rodziny.
Po północy zgłoszono kolejny pożar, 
tym razem budynku gospodarczego 

w Mogilnicach, gm. Sztabin. Strażacy 
stwierdzili pożar magazynu z 
pojazdami i maszynami rolniczymi, 
zagrażający sąsiednim budynkom. 
Brak jest osób poszkodowanych. Po 
akcji zaczęto rozbierać spaloną część 
budynku.

Zuzanna Hanysz 
na podst. KP PSP Augustów

Dwa pożary 
w jednym 

dniu

24 czerwca strażacy z Augustowa i pobliskich 
gmin uczestniczyli w gaszeniu dwóch pożarów 
-w Starym Rogożynie oraz Mogilnicach. 

Wiceprzewodniczący rady powiatu: 
Elżbieta Puczyłowska i Mieczysław Sobolewski reprezentują klub PiS
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Przez 26 lat wydawania tygodnika 
współpracowaliśmy z czterema 
burmistrzami i czteroma starostami 
powiatu augustowskiego. Czasami 
władza nas nie lubiła, ale bywały 
też miłe akcenty. Opisywaliśmy też 
działania Kazimierza Kożuchowskiego, 
burmistrza Augustowa w lasach 2007-
2014. Warto wspomnieć, 
że współpracowaliśmy z 
nim przez wiele lat jako 
prezesem Spółdzielni 
Mieszkaniowej w 
Augustowie.
 
Wspomnienia i 
podziękowania 
od Kazimierza 
Kożuchowskiego, 
byłego burmistrza 
Augustowa
 Zapytaliśmy go o to 
za co nas cenił, a za co 
ganił. 
-Najczęściej było jedno 
i drugie. Ceniłem was 
za rzetelność, a jeśli 
było coś nie tak, to 
wówczas zwyczajnie 
o tym mówiłem, ale 
raczej żartem. Przede 
wszystkim cenię 
„Przegląd Powiatowy” za 
to, że byliście na każdym 
wydarzeniu, wręcz byliście wszędzie 
i co najważniejsze piszecie prawdę. 

Augustowscy dzielnicowi zatrzymali podejrzanego o kradzież 
grilla oraz kosiarki. Pokrzywdzony oszacował straty na 3.000 zł. 
27-latek usłyszał już zarzut kradzieży. Za to przestępstwo grozi kara 
pozbawienia wolności do lat 5.

Dyżurny z augustowskiej jednostki 
otrzymał zgłoszenie o kradzieży 
grilla i kosiarki z jednego z 
domków letniskowych w mieście. 
Pokrzywdzony oszacował 
straty na 3.000 zł. Całą sytuację 
zarejestrowały kamery monitoringu, 
które były na posesji. Dzielnicowi 
rozpoznali na nagraniach jednego 
z mieszkańców miasta. Pojechali 

do mieszkania 27-latka. Mężczyzna 
przyznał, że ukradł grill i kosiarkę, 
jednak nie pamięta, gdzie schował 
przedmioty, ponieważ był pijany. 
27-latek trafił do policyjnego 
aresztu. Usłyszał zarzut kradzieży. 
Za to przestępstwo grozi kara 
pozbawienia wolności do lat 5.     

KPP Augustów
Oprac. Zuzanna Hanysz                                      

Prawdę, niezależnie od tego, jakie miał 
poglądy polityczne burmistrz czy inny 
włodarz. Piszecie to, co jest prawdziwe, 
a nie wymyślone. Bardzo żal mi tego, 
że nie będzie już tygodnika, bo był 
bardzo dobrym źródłem bieżących 
informacji z miasta i regionu. Jak 
tylko coś się wydarzyło, to od razu 

o tym pisaliście. 
Chciałbym także przy 
okazji podziękować za 
wieloletnią współpracę 
i życzyć wam, 
żebyście powrócili 
do tygodniowego 
cyklu wydawniczego. 
Życzę wszystkim 
dziennikarzom 
„Przeglądu 
Powiatowego” i osobom 
tworzącym tygodnik 
wszystkiego dobrego 
na nowym etapie 
funkcjonowania -mówi 
Kazimierz Kożuchowski. 
Cała nasza redakcja 
dziękuje Kazimierzowi 
Kożuchowskiemu za 
wiele lat współpracy i za 
życzliwe podsumowanie 
naszej długoletniej z 
nim relacji, trwającej 
tak długo jak istniał 
tygodnik. 

Beata Perzanowska 

MIŁE SŁOWA BYŁEGO MIŁE SŁOWA BYŁEGO 
BURMISTRZA  BURMISTRZA  

PRZEZ 26 LAT CO TYDZIEŃ ŚLEDZILIŚMY LOSY AUGUSTOWIAN, 
POMAGALIŚMY IM ZAŁATWIAĆ RÓŻNEGO RODZAJU SPRAWY I 
OPISYWALIŚMY KROKI RÓŻNYCH WŁADZ SAMORZĄDOWYCH. 
O WSPÓŁPRACĘ Z NAMI ZAPYTALIŚMY KAZIMIERZA 
KOŻUCHOWSKIEGO, BĘDĄCEGO BURMISTRZEM NIEMAL PRZEZ 
DWIE KADENCJE. 

Piszecie 
prawdę. Prawdę, 
niezależnie od 
tego, jakie miał 
poglądy polityczne 
burmistrz czy 
inny włodarz. 
Piszecie to, co 
jest prawdziwe, 
a nie wymyślone, 
jesteście 
dobrym źródłem 
bieżących 
informacji z 
miasta i regionu.

CAŁA NASZA REDAKCJA 
DZIĘKUJE KAZIMIERZOWI 
KOŻUCHOWSKIEMU ZA WIELE 
LAT WSPÓŁPRACY I ZA 
ŻYCZLIWE PODSUMOWANIE 
NASZEJ DŁUGOLETNIEJ Z NIM 
RELACJI.
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Poetka Lucyna Jakubiak -Poręba 
obchodziła 50-lecie pracy twórczej 
Augustowska poetka Lucyna 
Jakubiak -Poręba w niedzielę, 
30 czerwca obchodziła jubileusz 
50-lecia pracy twórczej. 
Lucyna Jakubiak -Poręba jest 
poetką, autorką opowiadań, tekstów 
piosenek, scenariuszy filmowych 
oraz wierszy dla dzieci. Na jeziorze 
Rospuda „poetycki statek” zatrzymał 
się przy legendarnej wyspie 
„Wianek”. Małgorzata Zachorowska- 
Falicka i Bogdan Falicki, wręczyli 
jubilatce niezwykły prezent. Był 
nim wydrukowany i oprawiony 
wiersz specjalnie napisany dla 
jubilatki. Następnie Bogdan Falicki, 
reprezentujący Klub Augustowiaków 
w Warszawie, wygłosił laudację 
na cześć Lucyny Jakubiak -Poręby, 
wspominając jej twórczą drogę i 

podkreślając jej niesamowity talent 
kulinarny. Uroczystość wzbogacił 
wspaniały koncert skrzypaczki Victorii 
Rzący, wnuczki Andrzeja Rzący, 
dawnego dyrektora augustowskiej 
szkoły muzycznej. Jubilatka czytała 
swoje wiersze. Jej poezję prezentowała 
też Krystyna Żelewska -Mirska (siostra 
poetki) i Zofia Witkowska -Masiewicz. 
Krótki koncert na gitarze klasycznej 
dał Tadeusz Zdankiewicz.

Beata Perzanowska 
Pokłony i wdzięczność

APK, Żegludze Augustowskiej, Malowanemu Talerzowi, Victorii i Andrzejowi 

Rzącom, Krzysztofowi Anuszkiewiczowi, wszystkim Artystom, Sponsorom, 

Gościom i Wolonatariuszom z połowy Polski i całego Augustowa, Pegazowi za 

opiekę i wenę, red. Beacie Perzanowskiej za wiele lat wspierania Literatów 

oraz wszystkim zaangażowanym w rejs natchnionych Artystów 

DZIĘKUJĄ: Lucyna Jakubiak -Poręba i Bogdan Falicki.

TRAFIŁ NA 
3 MIESIĄCE DO 
ARESZTU ZA 
MATACZENIE
Mężczyzna, który kilka tygodni 
wcześniej podpalił swój 
samochód, próbował wpłynąć 
na zeznania świadka, groził mu 
i zniszczył elewację jego domu. 
Najbliższe trzy miesiące spędzi 
w areszcie.
Augustowscy policjanci 
zatrzymali 30-latka, który kilka 
tygodni wcześniej podpalił swój 
samochód. Ogień rozprzestrzenił 
się w kierunku posesji sąsiadów. 
W czasie trwającego postępowania 
podpalacz groził świadkowi 
i próbował wpłynąć na jego 
zeznania. Ponadto zniszczył 
elewację jego domu. Policjanci 
podczas zatrzymania 30-latka 
ujawnili przy nim niewielką ilość 
narkotyków. Badanie alkomatem 
wykazało w jego organizmie ponad 
dwa promile alkoholu. Mężczyzna 
usłyszał łącznie cztery zarzuty: 
narażenia na niebezpieczeństwo, 
zniszczenia mienia, wywierania 
wpływu na świadka oraz 
stosowania wobec niego gróźb 
karalnych. Najbliższe 3 miesiące 
spędzi w areszcie.

KPP Augustów
Oprac. Zuzanna Hanysz

Prowadzącą 
wydarzenie 
była Barbara 
Ostaszewska. 

 1 

OGŁOSZENIE 
o przystąpieniu do sporządzenia planu ogólnego Gminy Bargłów Kościelny 

 
Na podstawie art. 13i ust. 3 pkt. 1 ustawy z dnia 27 marca 2003 r. o planowaniu 

i zagospodarowaniu przestrzennym (Dz. U. z 2023 r. poz. 977 ze zm.), oraz art. 39 ust. 1, 
art. 46 ust. 1 pkt 1 i art. 54 ust. 2 i 3 ustawy z dnia 3 października 2008 r. o udostępnianiu informacji o środowisku i 
jego ochronie, udziale społeczeństwa w ochronie środowiska oraz o ocenach oddziaływania na środowisko (Dz. U. z 
2023 r. poz. 1094 z późn. zm.) zawiadamiam o podjęciu przez Radę Gminy Bargłów Kościelny uchwały Nr II/11/2024 
z dnia 7 maja2024 r. w sprawie przystąpienia do sporządzenia planu ogólnego Gminy Bargłów Kościelny i o 
rozpoczęciu prowadzenia konsultacji społecznych polegających na zbieraniu wniosków do projektu planu ogólnego. 
 
Zainteresowani mogą składać wnioski do wyżej wymienionego planu ogólnego:  
- wnioski w formie pisemnej na adres Urzędu Gminy Bargłów Kościelny, ul. Augustowska 47, 16-320 Bargłów 
Kościelny 
- za pomocą środków komunikacji elektronicznej (adres elektronicznej skrzynki podawczej (ESP): 
/q4xn5mp715/SkrytkaESP), adres poczty elektronicznej: barglow@barglow.dt.pl. 
 
Wnioski do planu ogólnego mogą być wnoszone wyłącznie na formularzu, którego wzór wynika z Rozporządzenia 
Ministra Rozwoju i Technologii z dnia 13 listopada 2023 r. 
(Dz. U. z 2023 r., poz. 2509), zamieszczonym w Biuletynie Informacji Publicznej Urzędu Gminy Bargłów Kościelny 
pod adresem: 
https://bip-ugbarglow.wrotapodlasia.pl/zagospodarowanie-przestrzenne/ 
w zakładce Wzór formularza pisma dotyczącego aktów planowania przestrzennego. 
Wniosek powinien zawierać imię i nazwisko albo nazwę oraz adres zamieszkania albo siedziby składającego wniosek 
oraz adres poczty elektronicznej, o ile taki posiada, przedmiot wniosku oraz oznaczenie obszaru, którego dotyczy, 
pozwalające na identyfikację nieruchomości, a także wskazanie, czy jest właścicielem lub użytkownikiem wieczystym 
nieruchomości objętej wnioskiem oraz może zawierać dodatkowe dane do kontaktu takie jak adres do korespondencji 
lub numer telefonu.  
Wnioski należy składać w nieprzekraczalnym terminie do dnia 2 sierpnia 2024 r. 
Wnioski zostaną rozpatrzone przez Wójta Gminy Bargłów Kościelny 

 
Radosław Wawiórko 

Wójt Gminy Bargłów Kościelny 
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WOJ. OPOLSKIE

TELEWIZJA
NAZIEMNA

OD LIPCA W TVS
PIĄTEK 21:20, SOBOTA 20:00 BĄDŹCIE Z NAMI!
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Mistrzostwa Augustowa w Golfie 
W niedzielę, 9 czerwca 2024 po raz 
szesnasty rozegrano Mistrzostwa 
Augustowa w Golfie. Turniej ma 
formułę otwartą, co oznacza, że o 
tytuł golfowego Mistrza Augustowa 
mogą ubiegać się również 
zawodnicy spoza miasta. 

Tradycyjnie zawody objął swoim 
patronatem burmistrz Augustowa. 
Na starcie stanęło 30 zawodników 
z Augustowa, Białegostoku, Ełku, 
Grajewa i Suwałk. Zawody rozpoczęły 
się o godzinie 1000. Pogoda sprzyjała 
golfistom, bo chociaż wiał wiatr, nie 
padało. Tuż przed godziną 1500, po 
rozegraniu 18 dołków i podsumowaniu 
rezultatów, okazało się, że o trzecim 
miejscu klasyfikacji mistrzowskiej 
brutto zadecyduje dogrywka. Do 
dogrywki stanęli Paweł Sikora i 
Krzysztof Okrągły, którzy rundę 
zasadniczą zakończyli z rezultatem 77 

uderzeń. Pierwszy dołek nie przyniósł 
rozstrzygnięcia, dopiero na kolejnym 
dołku lepszy okazał się Krzysztof 
Okrągły.

Oto oficjalne rezultaty i tytuły mistrzów 
Augustowa na rok 2024:

Klasyfikacja mistrzowska brutto i 
Puchar Burmistrza Augustowa:
1. Waldemar Dzierżyński -74 
uderzenia
2. Tomasz Kisiel -76  uderzeń
3. Krzysztof Okrągły -77 uderzeń

Klasyfikacja netto stableford (system 
liczenia punktów uwzględniający 
poziom umiejętności gracza):
1. Artur Nowosadko -49 pkt
2. Rafał Marchel -46 pkt
3. Antoni Zdrodowski -43 pkt

Robert Hanisz 
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OBWIESZCZENIE 
o wszczęciu postępowania administracyjnego 

 Zgodnie z art. 49 i art. 61 § 4 ustawy z dnia 14 czerwca 1960 r. – Kodeks postępowania administracyjnego (tekst jednolity Dz. U. z 2024 r. poz. 572) oraz art. 11d ust. 5 ustawy z dnia 
10 kwietnia 2003 r. o szczególnych zasadach przygotowania i realizacji inwestycji w zakresie dróg publicznych (tekst jednolity Dz. U. z 2024 r., poz. 320) 

zawiadamiam 
że na wniosek z dnia 11.06.2024 r., Wójta Gminy Bargłów Kościelny zostało wszczęte postępowanie administracyjne w sprawie wydania decyzji o zezwoleniu na realizację inwestycji drogowej: 
„Rozbudowa  drogi gminnej Nr 135512B Bargłów Dworny – Bargłów Kościelny – Nowiny Bargłowskie, gmina Bargłów Kościelny” w zakresie: budowy drogi utwardzonej o nawierzchni 
bitumicznej o szerokości jezdni 4,00-5,00 m z poboczami o szerokości 1,00 m, budowy zjazdów indywidualnych i publicznych o nawierzchni bitumicznej i kruszywowej, przebudowy istniejących 
przepustów betonowych pod jezdnią i zjazdami, wykonania normatywnych wlotów skrzyżowań z innymi drogami publicznymi, wykonania odwodnienia jezdni w postaci rowów przydrożnych 
otwartych, profilowania i oczyszczenia istniejących rowów przydrożnych, zabezpieczenia podziemnych odcinków sieci uzbrojenia technicznego  terenu (sieć energetyczna i teletechniczna) oraz 
wycinki drzew i krzewów kolidujących z inwestycją. Inwestycja usytuowana będzie na działkach drogowych nr ewid.: 78, 81 obręb Nowiny Bargłowskie, nr ewid. 499, 529 obręb Bargłów Dworny 
oraz nr ewid. 520 obręb Bargłów Kościelny, oraz na działkach, które powstaną w wyniku podziału działek tj: 
obręb Nowiny Bargłowskie: 44/1 o powierzchni 0,0402 ha (z podziału dz. 44 na dz. nr 44/1 i 44/2), 45/1 o powierzchni 0,0434 ha (z podziału dz. 45 na dz. nr 45/1 i 45/2), 46/1 o powierzchni 
0,0235 ha (z podziału dz. 46 na dz. nr 46/1 i 46/2), 49/1 o powierzchni 0,0201 ha (z podziału dz. 49 na dz. nr 49/1 i 49/2), 86/1 o powierzchni 0,0019 ha (z podziału dz. 86 na dz. nr 86/1 i 86/2), 
obręb Bargłów Dworny: 1/2 o powierzchni 0,0208 ha (z podziału dz. 1/1 na dz. nr 1/2 i 1/3), 2/1 o powierzchni 0,0219 ha (z podziału dz. 2 na dz. nr 2/1 i 2/2), 5/1 o powierzchni 0,0221 ha (z 
podziału dz. 5 na dz. nr 5/1 i 5/2),  6/1 o powierzchni 0,0198 ha (z podziału dz. 6 na dz. nr 6/1 i 6/2), 3/2 o powierzchni 0,0168 ha (z podziału dz. 3/1 na dz. nr 3/2 i 3/3), 4/1 o powierzchni 0,0253 
ha (z podziału dz. 4 na dz. nr 4/1 i 4/2), 7/1 o powierzchni 0,0171 ha (z podziału dz. 7 na dz. nr 7/1 i 7/2), 8/1 o powierzchni 0,0133 ha (z podziału dz. 8 na dz. nr 8/1 i 8/2), 9/1 o powierzchni 
0,0172 ha (z podziału dz. 9 na dz. nr 9/1 i 9/2), 10/1 o powierzchni 0,0138 ha (z podziału dz. 10 na dz. nr 10/1 i 10/2),  11/1 o powierzchni 0,0268 ha (z podziału dz. 11 na dz. nr 11/1 i 11/2), 12/1 
o powierzchni 0,0116 ha (z podziału dz. 12 na dz. nr 12/1 i 12/2), 13/3 o powierzchni 0,0051 ha (z podziału dz. 13/1 na dz. nr 13/3 i 13/4), 13/5 o powierzchni 0,0105 ha (z podziału dz. 13/2 na 
dz. nr 13/5 i 13/6), 726/6 o powierzchni 0,0169 ha (z podziału dz. 726/4 na dz. 726/6 i 726/7), 726/8 o powierzchni 0,0128 ha (z podziału dz. 726/5 na dz. nr 726/8 i 726/9), 57/1 o powierzchni 
0,0361 ha (z podziału dz. 57 na dz. nr 57/1 i 57/2), 59/3 o powierzchni 0,0237 ha (z podziału dz. 59/1 na dz. nr 59/3 i 59/4), 58/1 o powierzchni 0,0223 ha (z podziału dz. 58 na dz. nr 58/1 i 58/2), 
obręb Bargłów Kościelny: 150/1 o powierzchni 0,0028 ha (z podziału dz. 150 na dz. nr 150/1, 150/2 i 150/3), 150/2 o powierzchni 0,0024 ha (z podziału dz. 150 na dz. nr 150/1, 150/2 i 150/3), 
160/10 o powierzchni 0,0073 ha (z podziału dz. 160/5 na dz. nr 160/10 i 160/11), 151/1 o powierzchni 0,0392 ha (z podziału dz. 151 na dz. nr 151/1 i 151/2), 152/1 o powierzchni 0,0027 ha (z 
podziału dz. 152 na dz. nr 152/1, 152/2 i 152/3), 152/2 o powierzchni 0,0022 ha (z podziału dz. 152 na dz. nr 152/1, 152/2 i 152/3), 153/1 o powierzchni 0,0956 ha (z podziału dz. 153 na dz. nr 
153/1 i 153/2), 154/9 o powierzchni 0,0015 ha (z podziału dz. 154/2 na dz. nr 154/9 i 154/10), 523/1 o powierzchni 0,0179 ha (z podziału dz. 523 na dz. nr 523/1, 523/2 i 523/3), 523/3 o powierzchni 
0,0564 ha (z podziału dz. 523 na dz. nr 523/1, 523/2 i 523/3), 154/13 o powierzchni 0,0197 ha (z podziału dz. 154/7 na dz. nr 154/13 i 154/14), 154/11 o powierzchni 0,0008 ha (z podziału dz. 
154/6 na dz. nr 154/11 i 154/12), 155/1 o powierzchni 0,0119 ha (z podziału dz. 155 na dz. nr 155/1 i 155/2), 156/1 o powierzchni 0,0976 ha (z podziału dz. 156 na dz. nr 156/1 i 156/2), 157/1 o 
powierzchni 0,0155 ha (z podziału dz. 157 na dz. nr 157/1 i 157/2), 
158/1 o powierzchni 0,0101 ha (z podziału dz. 158 na dz. nr 158/1, 158/2 i 158/3), 158/2 o powierzchni 0,0213 ha (z podziału dz. 158 na dz. nr 158/1, 158/2 i 158/3), 159/1 o powierzchni 0,1237 
ha (z podziału dz. 159 na dz. nr 159/1, 159/2 i 159/3), 160/8 o powierzchni 0,0022 ha (z podziału dz. 160/3 na dz. nr 160/8 i 160/9), 
(działki oznaczone tłustym drukiem są przeznaczone do włączenia w pas drogi publicznej),  
na działkach, na których zachodzi konieczność czasowego zajęcia terenu nr ewid.: 
- 503/1 obręb Bargłów Dworny w celu przebudowy skrzyżowania z drogą powiatową Nr 1195B; 
- 502/1 obręb Bargłów Kościelny w celu przebudowy istniejącego przepustu, formowania i profilowania skarp oraz oczyszczenia dna cieku wodnego. 
 Zgodnie z art. 49 Kpa, informuję, iż zawiadomienie uważa się za dokonane po upływie 14 dni od daty podania niniejszego obwieszczenia do publicznej wiadomości tj. od daty ukazania 
się obwieszczenia na tablicy ogłoszeń, stronie internetowej (BIP) Starostwa Powiatowego w Augustowie, na tablicy ogłoszeń i stronie internetowej Urzędu Gminy Bargłów Kościelny oraz w 
prasie lokalnej. Obwieszczenie umieszczono w prasie w dniu 04.07.2024 r., na tablicach ogłoszeń i na stronach internetowych w dniach od 04.07.2024 r. do 18.07.2024 r.. 
 Stosownie do art. 10 § 1 ustawy z dnia 14 czerwca 1960r. Kodeks postępowania administracyjnego informuję, że strony postępowania mogą zapoznać się ze zgromadzonymi materiałami 
w tej sprawie i dokumentacją techniczną oraz zgłaszać uwagi do zebranych materiałów w Wydziale Architektury i Budownictwa Starostwa Powiatowego w Augustowie przy ul. 3-Maja 29 w 
pokoju nr 13 od poniedziałku do piątku w godzinach od 730 - 1500  w terminie do dnia 25.07.2024 r. 

 
STAROSTA AUGUSTOWSKI 

26 lat współpracy 
Przeglądu z władzami 

samorządowymi: 
rozmowa 

z Jarosławem 
Szlaszyńskim

Przez 26 lat wydawania 
tygodnika współpracowaliśmy 
z przedstawicielami wielu 
władz samorządowych. O kilka 
zdań poprosiliśmy Jarosława 
Szlaszyńskiego, wieloletniego 
starostę powiatu augustowskiego. 

-„Przegląd Powiatowy” od ponad 
ćwierć wieku jest ważnym 
elementem krajobrazu miasta 
i powiatu. Co tydzień niesie 
pokaźną dawkę informacji o 
najważniejszych wydarzeniach, 
istotnych uroczystościach, 
imprezach kulturalnych, sportowych, 
szkolnych, osiedlowych. Ukazuje 
życie organizacji, społeczności 

lokalnych, parafii, szkół, prezentował 
ciekawych ludzi. Zabiera głos na 
ważne społecznie tematy, nieraz 
kontrowersyjne. Przez ten czas był 
w pewnym sensie kroniką naszego 
życia codziennego, zwłaszcza 
dla mieszkańców w mniejszym 
stopniu korzystających z mediów 
elektronicznych -powiedział nam 
Jarosław Szlaszyński. 
Dziękujemy za te miłe słowa i bardzo 
dobrą wieloletnią współpracę. 

Oprac. Beata Perzanowska 

Bardzo często 
towarzyszyliśmy władzom 
samorządowym w 
przeróżnych wydarzeniach. 
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29 czerwca obchodzony jest Dzień 
Ratownika Wodnego. Z tej okazji 
zorganizowano uroczystości, 
odbyły się one w Augustowie nad 
jeziorem Necko. Augustowski 
WOPR, który był pierwszą tego 
typu stworzoną jednostką w 
Polsce, świętował ten dzień wraz z 
ratownikami z całego województwa 
podlaskiego.

„Niech jeziora przestaną być grobami” 
-są to słowa Zygmunta Kowalika, 
członka pierwszej brygady Wodnego 
Ochotniczego Pogotowia Ratunkowego. 
WOPR od dziesięcioleci chroni wody 
w całej Polsce, ratując wiele ludzkich 
żyć. Ratownicy słusznie nazywani 
są aniołami wody i odgrywają dużą 
rolę w bezpieczeństwie mieszkańców 
Polski.

Kiedy ustanowiono Dzień 
Ratownika Wodnego?
Wybranie daty 29 czerwca na 
obchody nie było przypadkowe. W 
1927 roku, Komisja Ratownictwa, 
działająca przy Polskim Związku 
Pływackim ustanowiła ten dzień 
Dniem Ratownika Wodnego. Tego 
samego dnia w Kościele Katolickim 
obchodzone jest święto św. Piotra, 
który jest patronem m.in. ratowników 
wodnych. 

Dzień Ratownika Wodnego w 
Augustowie
Podczas uroczystości nad jeziorem 
Necko Marek Opolski, prezes 
augustowskiego WOPR-u, opowiedział 
historię powstania organizacji, która 
rozpoczęła się w naszym regionie. 
Następnie parę słów od siebie dodał 
Stanisław Mitros, jedyny żyjący 

członek pierwszej brygady WOPR-u. 
Przemówienie wygłosił także 
wojewoda podlaski, Jacek Brzozowski. 
-Wyjeżdżający na wakacje turyści 
bardzo często zapominają zabrać to, 
co najważniejsze -zdrowy rozsądek. 
Są to słowa skierowane do nas 

Ratownicy 
słusznie nazywani 
są aniołami wody 
i odgrywają 
dużą rolę w 
bezpieczeństwie 
mieszkańców 
Polski.

Dzień Ratownika Wodnego 
w Augustowie

wszystkich. Często zapominamy 
o tym zdrowym rozsądku, z czego 
później rodzą się wielkie problemy. 
Dzięki ratownikom WOPR-u możemy 
czuć się bezpiecznie. Z 15 tonących w 
poprzednim sezonie, ratownicy wodni 
uratowali 10 ludzkich żyć, za co należą 
się im ogromne gratulacje i pochwała.
Następnie rozdano wyróżnienia 
i pamiątkowe statuetki. Po części 
oficjalnej, augustowski WOPR 
zaprezentował pokaz swoich 
umiejętności, odgrywając ratowanie 
topiącego się człowieka na różne 
sposoby. Goście mieli okazję 
przepłynąć się katamaranem.
Więcej zdjęć oraz nagrania wideo z 
wydarzenia można znaleźć na naszym 
portalu dziennikpowiatowy.pl.

Zuzanna Hanysz


